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یکی از پروژه های مهم مدیریت درمان تأمین اجتماعی 
اســتان اصفهان، ساخت بیمارســتانی با 500 تخت در 
منطقه شهید کشوری است که در حال حاضر در مرحله 
مقدماتی ساخت قرار دارد. همچنین، 11 مرکز سرپایی 
جدید در حال بازسازی و ساخت است که هزینه های قابل 

توجهی را در پی خواهد داشت.
در صورت تأمین منابع و نقدینگی به میزان 
شش همت این بیمارســتان راه اندازی 

خواهد شد
این مطلب را محمد رجالی، مدیر درمان ســازمان بیمه 
تأمین اجتماعی اســتان اصفهان اعلام کرد و در نشست 
خبــری در جمع اصحاب رســانه افزود: برای ســاخت 
بیمارستان، زمینی در منطقه شهید کشوری با شهرداری 
تهاتر شده و پروانه و سند مصوب برای ساخت آن داریم 
که مقدمات آن در حال انجام اســت، البته زمانی که این 
بیمارستان ســاخته شــود به امکانات و تجهیزات روز و 
استاندارد مجهز خواهد بود که در صورت تأمین منابع و 
نقدینگی به میزان شش همت این بیمارستان راه اندازی 
خواهد شــد. وی یادآور شــد: اصفهان با توجه به تعداد 
بیمه شدگان خود نیازمند ساخت یک بیمارستان 500 
تخت خوابی است و هرچند بحث ساخت آن از سال 1383 
مطرح بود اما به دلایل مختلف هیچ گاه اجرایی نشد و در 
2 سال گذشته، این تقاضا در جلســات متعدد با حضور 
مسئولان اســتانی نیز مطرح شــد و در نهایت مدیریت 
درمان توانست با شهرداری اصفهان درباره محل احداث 
این بیمارستان و مسائل پیرامون آن به توافق برسد. وی 
اظهار داشت: ایجاد هر تخت بین 80 تا 90 میلیارد ریال 
هزینه دارد و با وجود مخالفت اولیه ستاد تهران با احداث 
این مرکــز درمانی به دلیل کمبــود نقدینگی صندوق، 
مدیریت درمان اصفهان توانســت با پیگیری مستمر در 
مدت کوتاهی مصوبه تأسیس بیمارستان را از هیات مدیره 

سازمان مرکزی اخذ کند.
بهره وری بالا از تخت هــا و مدت اقامت 

بیماران در مراکز ملکی
وی افزود: بیمارســتان های زیر مجموعه سازمان تأمین 
اجتماعی شامل بیمارستان های دکتر شریعتی، شهید 
غرضی و حضرت زهرا )س( 91088 در نجف آباد است که 
در مجموع 800 تخت بیمارستانی دارند و همچنین 28 
درمانگاه برای خدمات سرپایی در استان فعالیت می کنند. 
رجالی افزود: ما در مدیریت درمان تأمین اجتماعی استان 

اصفهان در بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم به افراد 
تحت پوشش خدمات ارائه می کنیم. وی با تشریح هرکدام 
از این دو بخش درمان مســتقیم و درمان غیر مستقیم 
گفت: درمان مستقیم شامل ارائه خدمات به بیمارن در 
اماکن ملکی تأمین اجتماعی و بخش دوم شــامل خرید 

خدمت درمانی برای بیمه شدگان است.
در زمینــه توســعه های ســاختاری، 

پیشرفت های چشمگیری داشته ایم
رجالی با اشاره با اینکه هزینه های درمان و خرید خدمات 
در سال 1402 به 8700 میلیارد تومان رسیده که نسبت 
به سال گذشــته 63 درصد افزایش داشته است، تصریح 
کرد: پیش بینی می شــود که هزینه ها در سال 1403 به 
حدود 12 هزار میلیارد تومان برسد. در زمینه توسعه های 
ساختاری، استان اصفهان در چند سال اخیر پیشرفت های 

چشمگیری داشته است.
جراحی ها با افزایش 15 درصد نسبت به 

سال گذشته
رجالی افزود: در سال گذشــته تعداد هشتاد هزار نفر در 
مراکز بیمارستانی وابسته به این مجموعه بستری و 53 
هزار عمل جراحی نیز انجام شده است. این تعداد جراحی 
با افزایش 15 درصد نسبت به سال گذشته انجام شده و 
نشان دهنده بهره وری بالا از تخت ها و مدت اقامت بیماران 
است. آمار نشــان می دهد که کیفیت خدمات ما در این 
حوزه نســبت به دیگر بیمارســتان های کشور بی نظیر 
است.مدیر درمان تأمین اجتماعی استان اصفهان با بیان 

اینکه در بخش خدمات سرپایی، ما حدود 10 میلیون و 
500 هزار خدمت سرپایی ارائه دادهایم، افزود: در سال 
گذشــته و در زمینه خرید خدمات درمانی غیرمستقیم 
)خریدخدمات از سایر مراکز درمانی(، حدود 500 هزار 
پرونده بستری و 32 میلیون خدمت سرپایی انجام شده 

است.
عدم پرداخت بدهی های دولت به تأمین 

اجتماعی
مدیردرمان تأمین اجتماعی استان اصفهان خاطر نشان 
کرد: عدم پرداخت بدهی های دولت به تأمین اجتماعی 
استان ها را دچار چالش کرده و وضعیت مطلوبی نداریم. 
وی با بیان اینکه تعداد ورودی به اورژانس بیمارســتان 
شریعتی روزانه بسیار زیاد است گفت: مصوب شد اورژانس 
بیمارستان شریعتی را توسعه دهیم که متأسفانه روند این 
توسعه کند شد و در صورتی که نقدینگی تزریق گردد تا 
نیمه اول سال آینده اورژانس بیمارستان شریعتی بطور 
کامل توســعه می یابد. این درحالی اســت بیمارستان 
شــریعتی و غرضی رتبه اول و دوم بیشترین جراحی را 

در کشور دارند.
دریافت زیر میزی از پزشکان را با جدیت 

پیگیری می کنیم
مدیر درمــان مدیریت درمان تأمین اجتماعی اســتان 
اصفهان درخصوص دریافت زیر میزی توســط برخی از 
پزشکان هم اینگونه پاســخ داد که اگر گزارشی مبنی بر 
دریافت زیر میزی از پزشــکی به ما برسد بجّد این امر را 

پیگیری می کنیم و بنابراین می خواهیم در صورت اطلاع 
از چنین موضوعی به واحد مددکاری، حراست و حتی به 
صورت شفاهی به ما اطلاع رســانی شود تا اقدامات لازم 
صورت گیرد. دکتررجالی این را هم گفت که همه مراکز 
نوبت دهی، آنلاین هستند و فقط یک درصد برای افرادی 
که به صورت حضوری نوبــت می خواهند در نظر گرفته 

شده است.
خیرین آنگونه که باید بــه کمک تأمین 

اجتماعی نمی آیند
وی در ادامه متذکر شد: اصولاً خیرین آنگونه که باید به 
کمک تأمین اجتماعی نمی آیند و معتقدند سازمان تأمین 
اجتماعی به کمک مالی نیاز نداشته و خودش به عنوان 
یک سازمان دارا مطرح است. مدیردرمان تأمین اجتماعی 
استان اصفهان گفت: اگر خیرین به کمک سازمان تأمین 
اجتماعی به ویژه در بخش درمان بشتابند و آن را تأمین 
مالی کننــد طبیعتاً ما هم می توانیم پاســخگوی تعداد 

بیشتری برای درمان به صورت رایگان باشیم.
مجوز تعویض دستگاه ســنگ شکن را 

گرفتیم
دکتر علی ترک معاون خدمات درمانی مدیریت درمان 
تأمین اجتماعی استان اصفهان هم با بیان اینکه در حوزه 
ملکی ما دارای یک ظرفیت محدودهستیم گفت: خیرین 
کمک می کنند اما چندان کافی نیست. وی افزود: قیمت 
یک دستگاه سی تی اسکن اول امسال 14 میلیارد تومان 
بود که امروز به 31 میلیارد تومان رســیده اســت. وی 
گفت: ما مجوز تعویض دســتگاه سنگ شکن را گرفته و 
امید داریم به رغم بحران نقدینگی این امر محقق شود. 
معاونت خدمات درمانی مدیریت درمان تأمین اجتماعی 
گفت: از سال گذشــته تاکنون ما شش دستگاه هرکدام 
به ارزش هشت میلیارد تومان خریداری کرده ایم. دکتر 
ترک از رسانه ها خواست تا با فرهنگسازی از مردم خواسته 
شود از مصرف خودسرانه دارو بخصوص آنتی بیوتیک ها 

خودداری نمایند.
تلاش وظیفه ماست

محسن آیتی معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت 
درمان تأمین اجتماعی استان اصفهان هم اذعان داشت: 
تلاش وظیفه ماست که وضعیت مراکز را ارتقاء داده و برای 
این امر بودجه اختصاص داده و تجهیزات را به روز نمائیم. 
آیتی از ساخت درمانگاه های جدید سخن گفت و اینکه 
ســازمان تأمین اجتماعی و مدیریت درمان را از آن خود 
بدانید و کاری که برای خود انجام می دهید برای سازمان 

تأمین اجتماعی انجام دهید.

ارتباط روانی در کودکی مهارت های 
زندگی را افزایش می دهد 
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روانشناس کودک گفت: ارتباط روانی پایدار میان والدین 
و فرزندان، سبب می شود توانمندی و مهارت های زندگی 
را افزایش دهند، همچنین درزندگی،  روابط ایمن تری 

داشته باشند.
نفیسه گلرنگ در گفت وگو با خبرنگار نسل فردا اظهار 
کرد: روانشناسان و  کارشناسان  معتقدند ارتباط روانی 
پایدار میان والدین وفرزندان، سبب می شود توانمندی و 
مهارت های زندگی را افزایش دهند، همچنین درزندگی، 
روابط ایمن تری داشته باشند و هویت مستقل و آزادی را 
تجربه و به راحتی در راستای اهداف خود حرکت کنند.

وی ادامه داد: ارتبــاط روانی ناپایــدار میان کودک و 
بزرگسالان می تواند تبعاتی داشته باشد، خود باوری 
ضعیف، روابــط صمیمانه محــدود و دوری گزینی، 
افسردگی و اختلالات رفتاری، استرس، یک پژوهش 
جدید براساس تجزیه و تحلیل نزدیک به 3000 کودک 
کانادایی که توسط معلمان برای رفتارهایی مانند: بی 
توجهی، بیش فعالی، پرخاشگری،  مخالفت، اضطراب 
و اجتماعی بودن در سنین 10 تا 12 سالگی انجام و تا 
بزرگسالی پیگیری شدند، نتایج حاکی ازاین بود، اغلب 
کودکان مضطرب گذشــته از 18 تا 35 سال )بدون 
شریک( بودند، همچنین کودکان پرخاشگر گذشته، 
زود از هم جدا شــدند حدود 28 ســالگی و بازهم بی 
شریک شدند و ترک دبیرستان داشتند، درآمد کم و 

نبود حمایت اجتماعی در انتظارشان بود
روانشــناس کودک گفت: اکثر روانشناسان معتقدند 
ویژگی های یک ارتباط پایدار اعتماد و احترام متقابل، 
ارتباط مؤثر، محبت و صمیمیــت فیزیکی، عاطفی، 
فکری، کمک وپشتیبانی متقابل در بحران ها، غیرقابل 

تعویض بودن است.
مدیرعامل سازمان انتقال خون:

به پالایشگاه های پیشرفته فراوری پلاسما 
نیازمندیم
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مصطفی جمالی در نشست خبری با خبرنگاران حوزه 
سلامت طی سخنانی به تشــریح دستاوردهای این 
سازمان طی سال های پس از انقلاب اسلامی پرداخت 
و به پرسش های مطرح شده پاسخ داد. پلاسما و تولید 
داروهای مشتق از آن که هنوز بخشی از آین فرآیند 
در کشــورمان به دلیل عدم تجهیزات لازم و کافی با 
ضعف مواجه است، از جمله موضوعاتی بود که جمالی 
درباره آن گفت: متاسفانه عدم پالایشگاه های پیشرفته 
فراوری پلاسما همچنان از کمبود و چالش های بسیار 
عمده ما در حوزه خون و دارو است.وی با بیان اینکه 
»ظرفیت پالایشــگاه هایی که داریم محدود است«، 
ادامه داد: هنوز این مشــکل حل نشده و نتوانستیم 
خودمان پالایشگاه بزرگ و پیشــرفته و صددرصد 
مجهز راه اندازی کنیم تا فرآوری پلاسما و در نهایت 
داروهای مشــتق از آن را انجام دهیــم. با این حال 
امیدواریم با اقدامات بین بخشی که در حال پیگیری 
است و با حمایت خیرین موفق شویم تا سال آینده؛ 
مشــکلات قبلی را حل و نیازهای کشور به پلاسما و 
داروهای مشــتق از آن را به طور کامل تأمین کنیم. 
جمالی همچنین درخصوص پلاســماهایی که در 
سال های گذشته به کشــور آلمان ارسال شده بود 
نیز گفت: متاسفانه هنوز پلاسماهای صادر شده که 
قرار بود از آن ها داروهای ضــروری ایران فرآوری و 
تولید شود به کشورمان داده نشده و باز نگشته است.
مدیر کل سازمان انتقال خون کشور در بخش دیگری 
از پرســش و پاســخ ها درباره پروژه ژن درمانی که 
مدت هاست مورد بحث و گفتگوی مجامع پزشکی 
اســت نیز اعلام کرد: در بحث پژوهش و تحقیقات 
پروژه های جدیدی داریم کــه ژن درمانی هم یکی 
از آن تحولات بزرگی اســت که بــه زودی در حوزه 
سلامت کشورمان رخ خواهد داد. آن طور که برخی از 
مدیران و مسئولان ذی ربط گفته اند از این دستاورد 
علمی بسیار مهم در آینده نه چندان دور در کشورمان 
رونمایی می شود.وی بدون اشاره به جزئیات بیشتر 
پیرامون پروژه تحقیقاتی ژن درمانی، بیان داشــت: 
اگر این پروژه بــا موفقیت به پایان برســد، یکی از 
بی نظیرترین شاهکارهای علوم پزشکی خواهد بود. 
البته کم و کیف این پــروژه در حال حاضر محرمانه 
است و به زودی اطلاعات بیشتری راجع به آن منتشر 

می شود.

دستگیري عاملان نزاع دسته 
جمعي در پارک 

نسل فردا: ماموران پایگاه یکم پلیس اطلاعات چندي 
پیش خبري را در خصوص قدرت نمایي و درگیري و 
نزاع دسته جمعي در منطقه »ولنجک« تهران   دریافت 
کردند و  ماموران پیگیري موضوع را در دستور ویژه کار 

قرار دادند.
رئیس مرکــز عملیات پلیــس اطلاعــات پایتخت 
از دســتگیري 2 اراذل و اوباش به اتهام قدرت نمایي 
و شــرکت در درگیري دســته جمعي در پارک پرواز 
تهران خبر داد. سرهنگ »اکبر موسوي « در این باره 
گفت: ماموران با بررسي صحنه صحت و سقم خبر را 
تایید کردند و توانســتند عاملان اصلي این درگیري 
دسته جمعي را شناسایي کنند که هر دو از افراد سابقه 
 دار در بحث مواد مخدر بــوده و داراي چندین پاتوق 
مي باشــد، ماموران با رصد تحرکات آنــان در یکي از 
پاتوق هایشان واقع در پارک پرواز هر دو متهم را دستگیر 
کردند. سرهنگ راستي خاطر نشان کرد: متهمان در 
همان بازجویي اولیه علت این نزاع دســته جمعي را 
خودنمایي در منطقه اعتراف کردنــد و در آخر پس از 

تحقیقات پلیسي هر دو متهم به دادسرا معرفي شدند.
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پیاز جزو ســبزیجات بســیار مقوی است که 
فواید زیادی برای سلامتی دارد، از جمله بهبود 
سلامت قلب، تنظیم بهتر قند خون و افزایش 

تراکم استخوان.
پیاز از خانواده گیاهان گلــدار آلیوم و با دیگر 
سبزیجات از جمله سیر، موسیر و تره فرنگی نیز 

هم خانواده می باشد.
این ســبزیجات معمولاً همه کاره و مقرون به 
صرفه هســتند و سرشــار از ویتامین ها، مواد 

معدنی و ترکیبات گیاهی سالم اند.
هزاران سال اســت که خواص دارویی پیاز از 
کسی پوشیده نیســت. در دوره یونان باستان 
ورزشــکاران از پیاز برای تصفیــه خون خود 
اســتفاده می کردند، در حالی که پزشکان در 
قرون وســطی و ســنتی از پیاز برای کمک به 
درمان سردرد، بیماری قلبی و زخم های دهان 

استفاده می کردند.
به منظور کسب اطلاعات بیشتر در مورد فواید 

پیاز در ادامه با ما همراه باشید.
سرشار از مواد مغذی

پیاز سرشار از مواد مغذی متراکم است، 
در نتیجه حاوی کالری کم و سرشار از ویتامین، 

فیبر و مواد معدنی است.
ارزش غذایی یک پیاز متوسط به شرح زیر است:

کالری: 44
پروتئین: 1.2 گرم

کربوهیدرات: 10.3 گرم
شکر: 4.7 گرم
فیبر: 1.9 گرم

چربی: 0.1 گرم
پتاسیم: 3.4 درصد از ارزش روزانه
ویتامین C: 9 درصد از ارزش روزانه

 C بعلاوه، پیاز به دلیل سرشار بودن از ویتامین
به تنظیم سلامت ایمنی، تولید کلاژن و جذب 

آهن کمک می کند.
همچنین به عنوان یک آنتی اکســیدان قوی 
عمل می کند و از سلول ها در برابر مولکول های 
ناپایدار و آسیب رسان به نام رادیکال های آزاد 

محافظت کند.
پیاز سرشــار از ویتامین های گروه B از جمله 
فولات و ویتامین B6 است؛ که نقش مهمی در 
متابولیسم، تولید گلبول های قرمز و عملکرد 

عصبی ایفا می کنند.
در نهایت، پیاز سرشــار از پتاســیم، یک ماده 
معدنی که به موارد زیر کمک می کند، می باشد:

*عملکرد سلولی
*تعادل مایعات
*انتقال عصبی
*عملکرد کلیه

*انقباض عضلانی
مفید برای سلامت قلب

پیاز به دلیل دارا بودن آنتی اکسیدان ها 
و ترکیباتی که با التهاب مبارزه کرده و سطح تری 
گلیسیرید و کلسترول را کاهش می دهند، به 

کاهش خطر بیماری قلبی کمک می کند.
بعلاوه، سرشار از کوئرستین، یک آنتی اکسیدان 
فلاونوئیدی و ضد التهابی، است که به کاهش 

فشار خون بالا کمک می کند.
سرشار از آنتی اکسیدان

آنتی اکســیدان ها بــه مهــار کردن 
اکسیداسیون، فرآیندی که باعث آسیب سلولی 
می شــود و باعث ایجــاد بیماری هایی مانند 
سرطان، دیابت و بیماری های قلبی می شود، 
کمک می کنند. بعلاوه، پیاز سرشــار از آنتی 

اکسیدان و حداقل 17 نوع فلاونوئید می باشد.
حاوی ترکیبات ضد سرطانی

ســبزیجات آلیوم مانند پیاز و سیر به 
کاهش خطر ابتلا به انواع خاصی از ســرطان 
از جمله ســرطان معــده و روده بزرگ کمک 

می کنند.
کمک به تنظیم قند خون

مصرف پیاز سطح قند خون را تنظیم 
می کند، در نتیجه برای افــراد دیابتی یا پیش 

دیابت بسیار مفید است.
افزایش تراکم استخوان

لبنیات کمک بزرگی به تقویت سلامت 
استخوان می کنند، اما دیگر مواد غذایی از جمله 

پیاز نیز به تقویت استخوان ها کمک می کنند.
دارای خاصیت آنتی باکتریال

تقویت سلامت گوارش
پیاز به دلیــل دارا بــودن فیبر و پری 
بیوتیک زیــاد، برای ســلامتی مطلوب روده 

ضروری است.
Source: https://www.healthline. :منبــع
com/nutrition/onion-benefits#takeaway

یافته ها

عرضه شیرخشک با ارایه کارت شناسایی نوزادان  افزایش غلظت آلاینده های جوی و کاهش کیفیت هواانتقام جویی عمه بی رحم در فضای مجازی 
نسل فردا: برای به حداقل رسیدن سوءاســتفاده های احتمالی از کد ملی نوزادان، 
عرضه شیرخشــک با ارایه کارت شناســایی نوزاد خواهد بود.سرپرست اداره کل 
فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل سازمان غذا و دارو ضمن اشاره به افزایش تولید 
شیرخشک در کشــور، از حذف محدودیت تحویل این محصول به داروخانه ها خبر 
داد و گفت:  در حال حاضر ظرفیت تولید بیش از مصرف اســت و به همین دلیل نیز 
سیستم محدودیت در تحویل شیرخشک به داروخانه ها را برداشتیم. سهمیه ها در 

عرضه نیز مانند قبل است.

نسل فردا: دختر جواني به پلیس فتا پایتخت مراجعه و مدعــي شد فرد یا افرادي ناشناس تصاویر 
خصوصي وي را در فضاي مجازي پخش کرده و زندگي شخصي و کاري ایشان را به هم ریخته است.

رئیس پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات پایتخت گفت : افسران سایبري با بهره گیري از روش هاي 
تخصصي موفق شدند ردپاي مجرم را در فضاي مجازي شناسایي کنند. کارشناسان متوجه شدند 
فردي که اقدام به انتشار تصاویر خصوصي این خانم جوان کرده است عمه شاکي است که دستگیر 
شد.متهم پس از مشاهده  مســتندات دیجیتال پلیس و روبه رویي با شاکي لب به اعتراف گشود و 
اظهار داشت به دلایل مشکلاتي که با ایشان داشتم براي تلافي و انتقام از وي دست به این اقدام زدم.

نسل فردا: از امروز تا بعد از ظهر چهارشنبه  در شهرهای صنعتی و پرجمعیت افزایش غلظت 
آلاینده های جوی و کاهش کیفیت هوا پیش بینی می شــود. رئیس مرکز ملی پیش بینی و 
مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا با اشاره به ورود سامانه بارشی و آغاز بارش برف و باران در 
غرب کشور از امروز  )17 بهمن ماه(، از کاهش دما تا 10 درجه سانتیگراد در نقاط مختلف و 
وزش باد شدید با پتانسیل گردوخاک در برخی مناطق خبر داد.وی ادامه داد: از بعد از ظهر 
چهارشنبه بارش برف و باران در برخی مناطق آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی، اردبیل، 

گیلان، غرب مازندران، برخی نقاط زنجان و کردستان شروع می شود.

خبر ویژه
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فرشــاد ابراهیم پور نائب رییس کمیسیون آموزش 
مجلس شــورای اســلامی در نشســت خبــری با 
خبرنگاران پارلمانی طــی توضیحاتی درباره »تاثیر 
قطعی معدل در کنکور سراسری« خطاب به شورای 
عالی انقلاب فرهنگــی گفت: با احتــرام به جایگاه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی باید به عنوان قوه مقننه 
تاکید کنیم که ورودتان بــه موضوع اجرایی کنکور 
برخلاف منویات مقام معظم رهبری و قانون مجلس 

شورای اسلامی اســت و با این دو مغایرت دارد.وی 
اضافه کرد: عدم اجــرای قانون مصوب درباره کنکور 
توسط سازمان سنجش تخطی اســت. در سال 92 
قانون پذیرش دانشجو به تصویب مجلس رسید و در 

سال 95 اصلاحیه آن تصویب شد. 
ابراهیم پور توضیح داد: مقرره شورای انقلاب فرهنگی 
در مواردی بــا قانون مجلس تعــارض دارد از جمله 
برگزاری دوبار آزمــون کنکور در ســال و تاثیر 60 

درصدی معدل پایه دهم، یازدهم و دوازدهم است. 
وی خاطرنشــان کرد: در کمیسیون تصویب شد که 
پایه دهم معدل در کنکور اثر نداشــته باشــد، پایه 

یازدهم اثر مثبت داشــته باشــد و در پایه دوازدهم 
حداکثر 40درصد اثر داشــته باشــد. نایب رییس 
کمیسیون آموزش مجلس دوازدهم در پاسخ به سوال 
نسل فردا مبنی بر اینکه» ذینفعان و مافیای کنکور 
چه نقشی در جلوگیری از حذف کنکور دارند«، بدون 
توضیح واضح به این موضوع بیان داشــت: هدف ما 
جلوگیری از تجاری ســازی کنکور است. براساس 
گزارش سازمان ســنجش، تاثیر سوابق تحصیلی به 
مناطق کم برخوردار ضربه زده و به نفع افراد پردرآمد 
بوده است. سهم زیر هزار در اســتان های برخوردار 
بیشتر شــد. ابراهیم پور تاکید کرد: در برخی رشته 
ها لازم است ورود به دانشگاه از طریق آزمون کنکور 
باشــد.وی اعلام کرد: در قبل انقلاب بازماندگان از 

تحصیل حدود 40 درصد بــود الان این رقم به پنج 
درصد رسیده است که همان یک میلیون نفر است. 
ابراهیم پور خاطرنشان کرد: یکی از دلایلی که اصرار 
داریم مصوبه مجلس اجرا شود کاهش فشار و استرس 
به دانش آموزان اســت که توامان درگیر امتحانات 

نهایی هم هستند.
نایب رییس کمیســیون آموزش مجلس شــورای 
اسلامی تصریح کرد: اگر شــورای انقلاب فرهنگی، 
سازمان ســنجش و وزارت علوم قانون مجلس را در 
خصوص کنکور اجرا نکنند، از ماده 234، ســوال و 
اســتیضاح اســتفاده خواهیم کرد، در واقع چنانچه 
مســأله کنکور به طور علمی حل و فصل نشود قطعا 

سوال و استیضاح را اجرا می کنیم.

نایب رییس کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی:
 مسأله کنکور حل نشود استیضاح می کنیم

دریا وفایی/ گروه  جامعه 
news@ naslefarda.net 

نفیسه حسینی یکتا مدیر کل دفتر طب ایرانی و مکمل 
وزارت بهداشــت در جمع خبرنگاران طی سخنانی، از 
ادغام طب ایرانی در نظام سلامت خبر داد وگفت: طبق 
برنامه ریزی های وزارت بهداشــت، از ظرفیت های طب 
ســنتی یا همان طب ایرانی در پروســه های طب رایج 
استفاده می شود و به عبارتی طب سنتی یا طب ایرانی در 
طب مدرن به منظور ارتقا هر چه بیشتر کیفیت درمان و 

پیشگیری از بیماری ها، ادغام می شود.
وی ادامه داد: طبق سیاست های کلی سلامت ابلاغ شده 
از سوی رهبری، توسعه استفاده از طب ایرانی در نظام 
سلامت کشور مورد تاکید می باشد و براین اساس وظایف 
متعددی در خصوص ســند ملی گیاهان دارویی برای 

دستگاه های مختلف کشور تعیین شده است.
مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت، درباره 
آموزش طب ایرانی )طب سنتی( در دانشکده های علوم 
پزشکی توضیح داد: شرط تحصیل در رشته تخصصی 
طب سنتی یا همان طب ایرانی، دانش آموختگی دررشته 
پزشکی عمومی است. در ســال های اخیر بر گسترش 
رشته طب سنتی در دانشگاههای علوم پزشکی کشور 
تاکید شده و در حال حاضردر کل کشور 9 دانشکده و 12 
گروه طب ایرانی )طب سنتی( مشغول به آموزش و تربیت 

پزشک متخصص در حوزه های طب مکمل و طب سوزنی 
و سایرتخصص ها در این رشته هستند.

حسینی یکتا خاطرنشان کرد: البته استقبال از رشته طب 
ایرانی )طب سنتی( دربین دانشجویان علوم پزشکی کم 
است و چندان رغبتی به آن نشــان نمی دهند که باید 

دراین زمینه فرهنگ سازی شود.
مدیر کل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت در 
ادامه به پرسش خبرنگاران نیز پاسخ داد. وی در پاسخ به 
سؤال نسل فردا مبنی بر رد یا قبول طب ایرانی اسلامی 
در وزارت بهداشت، بیان داشت: جریان هایی به نام طب 
اسلامی یا طب ایرانی اســلامی در کشور وجود دارند و 
فعالیت می کنند که از نظر مراجع تقلید و حوزه علمیه هم 
رد شده هستند. با توجه به بررسی های انجام شده علمی 
و مشورت با فقها، اگر چه در مبانی دینی به بحث سلامت 
بسیار تاکید شده است اما به جز طب سنتی، طب ایرانی و 
طب رایج مدرن، چیزی به نام طب اسلامی و طب ایرانی 

اسلامی یا عناوین دیگر نداریم.
وی همچنین از ایجاد شناســنامه سبک زندگی سالم 
برای تمام ایرانیان و افراد ســاکن در ایــران خبر داد و 
گفت: برای هــر فردی که به مراکز بهداشــتی مراجعه 

می کند شناسنامه سبک زندگی سالم تهیه می شود تا 
آموزش های اختصاصی سبک زندگی سالم در اختیار 
آنها قرار گیرد.یکتا ادامه داد: در حال حاضر در سراسر 
کشور 27 سلامتکده دولتی و 27 سلامتکده خصوصی 
با حضور متخصصان طب ایرانی در کشــور مشغول به 
ارائه خدمت هستند. همچنین متخصصان طب سنتی 
)طب ایرانی( در 23 کلینیک درمان ناباروری همراه با 
متخصصان زنان و زایمان مشغول ارائه خدمات درمانی 
به زوج های نابارور هستند. مدیرکل دفتر طب ایرانی و 
مکمل وزارت بهداشــت در خصوص جریمه مداخلات 
افراد غیر متخصص به حوزه طب سنتی نیز اعلام کرد: 
برای این افراد طبق قانون، افزایش 100 درصدی جریمه 
نقدی در نظر گرفته شده است و امیدواریم با این افزایش 
نرخ جریمه، مداخلات درمانی غیرمتخصصان درامر طب 
ایرانی کاهش یابد.وی دراین خصوص یادآور شد: باید 
مجازات های سنگین و بازدارنده ای برای این افراد اجرا 
شود تا سلامت مردم و جامعه توسط یک عده سودجو به 
خطر نیفتد. البته بحث نظارت بر عملکرد مراکزی مثل 
عطاری ها یک وظیفه نظارتی چند وزارتخانه ای است و 

صرفاً وزارت بهداشت نمی تواند آن را دنبال کند.

یکتا ادامه داد: عطاری ها، محل عرضه گیاهان دارویی 
هستند و بر اساس آنچه که صنف عطاری ها اعلام کرده، 
گیاهان دارویی باید به صورت مشخص و واضح عرضه 
شوند. در این راستا تاکید می شود که هر نوع عرضه دارو، 
مداخلات درمانی و ادعاهای درمانی، خارج از محدوده 
وظایف عطاری ها می باشد و با متخلفان به طور جدی 
برخورد می شود. تاکید می شود که ادعای درمانی که از 
سوی عطاری ها مطرح می شود به هیچ عنوان مورد تأیید 

وزارت بهداشت نیست.
مدیرکل دفتر طــب ایرانی و مکمل وزارت بهداشــت 
گفت: فقط متخصصان طب ایرانی و پزشکان عمومی که 
دوره های مورد تأیید وزارت بهداشت را سپری کرده اند، 
می توانند در حوزه طب سنتی )طب ایرانی( مداخلات 
درمانی انجام دهند.وی همچنین درباره پوشش بیمه ای 
خدمات طب ایرانــی، نیز توضیح داد: از ســال 1401 
ویزیت پزشــکان متخصص طب ایرانی تحت پوشش 
بیمه قرار گرفت و درســال گذشته ســه خدمت طب 
ایرانی هم با تصویب شــورای عالی بیمه تحت پوشش 
بیمه قرار گرفت. در حال حاضر نیز، 56 قلم داروی طب 
ایرانی تحت پوشش بیمه قرار دارد. نفیسه یکتا در پایان 
از برگزاری چهارمین رویداد »ملی طب ایرانی« خبر داد 
و گفت: این رویداد ملی به ریاست وزیر بهداشت در 26 
فروردین ماه سال آینده برگزار می شود که بستری برای 

معرفی ظرفیت های طب ایرانی است.

مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت:

ادغام طب ایرانی با نظام سلامت


